

Editorial Note / Note éditoriale

Introducing the Electronic Version of the *Canadian Journal of Political Science*

Scholars are now accustomed to adapting to ever-changing forms of communication technology that permit quicker and wider dissemination of their research and the availability to them of the research of others. Since 1968, the *Canadian Journal of Political Science / Revue canadienne de science politique* has appeared solely in paper format although its editorial and production procedures have become increasingly distinguished by electronic forms of communication. In 1996, the JOURNAL's website was created, providing various editorial and business information, including the abstracts of articles and lists of books reviewed in recent issues.

Now, beginning with this first issue of the year 2000, the JOURNAL appears in an electronic format as well as its traditional paper format. Working in close collaboration with the publisher, Wilfrid Laurier University Press, the electronic and paper formats will appear very similar, though some minor changes have been made to the paper format to improve its appearance. As for the electronic version, the most obvious departure from the paper format is the location of abstracts immediately following the title and author of the articles.

The electronic version has been designed with a view to taking advantage of the particular qualities of the medium. Initially for instance, there are hyperlinks to authors' electronic mail addresses, from footnote numbers to the respective footnotes and from the textual references to tables and graphs to the respective tables and graphs. Such features can be enlarged in the future: for instance, references in footnotes to articles previously published in the JOURNAL can be linked to their on-line abstracts or to the on-line articles themselves.

In addition to the professional expertise of Wilfrid Laurier University Press in electronic publishing, the electronic version of the JOURNAL also owes its appearance to financial assistance from the Social Science and Humanities Research Council of Canada.

Because of technical problems that may appear from time to time in its initial appearances in electronic format, and in order to encourage comments from readers of the JOURNAL, the electronic

format initially is freely available. Eventually, an administrative policy regarding access to the electronic format will be developed. Until further notice to members of the Canadian Political Science Association and the Société québécoise de science politique, the electronic version of the JOURNAL can be accessed at its website: <http://www.wlu.ca/~wwwpress/cjps.html>.

John McMenemy
Administrative Editor
 jmcmenem@wlu.ca

Introduction de la version électronique de la *Revue canadienne de science politique*

Les universitaires ont maintenant l'habitude de s'adapter aux changements technologiques constants des formes de communication qui permettent une dissémination plus rapide de leurs recherches et leur facilitent l'accès à la recherche des autres. Depuis 1968, la *Revue canadienne de science politique / Canadian Journal of Political Science* est publiée exclusivement en format imprimé, bien que ses méthodes de rédaction et de production aient été de plus en plus marquées par les communications électroniques. En 1996, nous avons créé le site Web de la REVUE, qui fournit divers renseignements sur la rédaction et l'administration de la REVUE, notamment les résumés des articles et la liste des ouvrages recensés dans les derniers numéros.

Désormais, à compter de ce premier numéro de l'an 2000, la REVUE paraîtra non seulement sous sa forme imprimée traditionnelle, mais aussi en version électronique. Grâce à notre étroite collaboration avec notre éditeur, Wilfrid Laurier University Press, les versions électronique et imprimée auront une grande similitude, bien que nous ayons apporté quelques changements mineurs à la version imprimée pour en améliorer la présentation. Quant à la version électronique, la différence la plus évidente par rapport à la REVUE imprimée est l'emplacement des résumés, qui suivent immédiatement le titre de l'article et le nom de l'auteur.

En créant la version électronique, nous avons voulu profiter des caractéristiques spécifiques de cette forme de communication. Pour commencer, par exemple, nous avons inséré des hyperliens qui mènent aux adresses électroniques des auteurs et relient les numéros de notes aux notes elle-mêmes, et les références aux tableaux et graphiques dans le texte aux tableaux et graphiques proprement dits. Ces outils pourront être raffinés par la suite : nous pourrions, par exemple, relier les références faites dans les notes infrapaginales à des articles publiés

dans des numéros antérieures de la REVUE aux résumés ou encore aux articles eux-mêmes s'ils sont en ligne.

La présentation de la version électronique de la REVUE est redevable au savoir-faire de Wilfrid Laurier University Press en édition électronique, et à l'aide financière du Conseil de Recherches en sciences humaines du Canada.

Parce que les premiers numéros électroniques de la REVUE risquent de connaître occasionnellement quelques problèmes techniques et pour encourager les commentaires de nos lecteurs, la REVUE électronique sera initialement gratuite. Par la suite, nous mettrons au point des pratiques administratives concernant l'accès à la version électronique de la REVUE. Jusqu'à ce que nous avisions les membres de l'Association canadienne de science politique et de la Société québécoise de science politique d'un changement de pratique, on trouvera la version électronique de la REVUE à son site Web : <http://www.wlu.ca/~wwwpress/cjps.html>.

JOHN MCMENEMY
directeur administratif
jmcmenem@wlu.ca